
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XXXVIII
Sesja w dniu 24 marca 2022 
Obrady rozpoczęto 24 marca 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:35 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 11 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 
rok.
9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości.
b) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin ( Asta - Net).
c) wyrażenia zgody na zbycie w przetargu działki gruntu w Sułaszewie
d) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie
e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2022 roku
f) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej
g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026
i) uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2023



j) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Margonin
k) określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2022 roku
11. Wolne głosy.
12. Zamknięcie posiedzenia.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XXXVII sesji rady?
Uwag i pytań nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

4. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2021 rok.
E. Kończak przestawiła sprawozdanie. Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi i pytania .

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania z realizacji Miejsko – Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Miejsko – Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 
rok.. 



Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r.
A. Nowak przestawiła sprawozdanie. 

Przewodniczący – liczba dzieci i młodzieży umieszczonych w pieczy zastępczej ogółem to jest tabelka nr 
1, a tabelce nr 2 jak się policzy to liczba dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej i w placówce 
opiekuńczo wychowawczej jest 22. Osiem dzieci brakuje. Skąd to wynika?
A. Nowak – bo w tabeli nr 1 liczba dzieci i młodzieży umieszczonych w pieczy zastępczej ogółem mamy 
30. Jest jeszcze 9 dzieci, które są umieszczone w rodzinie zastępczej i MGOPS nie płaci za nie. I razem 
jak zliczymy 9 dzieci za które nie płacimy i 13 dzieci, które jest w domu dziecka i dzieci za które 
Ośrodek nie płaci i to daje dam tą liczbę całościową. 
Przewodniczący- czy te rodziny które przysposobiły dzieci nie mają żadnych środków?
A. Nowak – mają, ale są one wypłacane z Powiatowego Centrum Rodziny – jako rodzina zastępcza. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości.
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 



NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/376/2022 stanowi załącznik nr 7 do Protokołu

b) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin ( Asta - 
Net).
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin ( Asta - Net).. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/377/2022 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu

c) wyrażenia zgody na zbycie w przetargu działki gruntu w Sułaszewie
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko – ja mam pytanie gdzie znajduje się ta działka?

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zbycie w przetargu działki gruntu w Sułaszewie. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/378/2022 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu

d) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Margoninie. 



Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/379/2022 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2022 roku
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2022 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (8)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/380/2022 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu

f) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomniku przyrody Alei Lipowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/381/2022 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu



g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
autopoprawki

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/382/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022 - 2026. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/383/2022 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu

i) uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2023



E.Kończak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/384/2022 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu

j) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Margonin
A.Nowak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/385/2022 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu

k) określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2022 roku
J.Koczorowska przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2022 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (11)



Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jerzy Staniewski , 
Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (4)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki

Uchwała Nr XXXVIII/386/2022 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu

10. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Przewodniczący Rady – Panie Burmistrzu wiemy, że do 5 kwietnia jest składanie wniosków na 
dofinansowanie do piecy cieszy się do powodzeniem czy nie bardzo?
- Zastępca Burmistrza – nie bardzo jest chyba 12 wniosków, ale my się też tego spodziewaliśmy. Cena 
gazu jest jaka jest. Jest jeszcze większy problem nie da się w tej chwili uzyskać warunków przyłączenia, 
to jest chyba jeszcze większym problemem niż cena gazu.
- Jolanta Zmudzińska – tam gdzie jest linia można składać wnioski i są one rozpatrywane natomiast tam 
gdzie miałaby być nowa linia podłączona te nie są. Wiem na bieżąco bo dzwoniłam.
- Zastępca Burmistrza – wnioski można składać, nasze są negatywnie oceniane Polskie Górnictwo 
Naftowe i PGNiG nie ma już środków budżetowych one są już wyczerpane na 3 lata lub 2 lata do przodu.
Nie słyszałem, żeby był zwiększony budżet na to Ministerstwo miało tam interweniować. W zeszłym 
tygodniu były jeszcze decyzje odmowne gaz jest chodzi o to, że nie zrobią przyłącza bo nie mają środków 
na to przyłącze. Zobaczcie chociażby na ul. Polnej do bloków ile tam jest przyłączy wydali pieniądze 
przeznaczone na przyłącza lata do przodu. Nam w tej chwili wypowiedzieli warunki na Próchnowie sala 
w Próchnowie na chwilę obecną nie ma dostępu do gazu. Nawet jeśli ktoś mieszka przy głównym 
kolektorze to gazownia i tak nie otrzyma zgody. PGNiG płaci do działki Państwo płacą od działki. Oni 
robią przyłącze od głównej rury do działki za to klient nie płaci. Panie Andrzeju Pan nie płci wszystkiego 
Pan płaci za część przyłącza. 
- Przewodniczący Rady – Panie Burmistrzu czy my jako Rada możemy zrobić coś z tą drogą Próchnowo 
Budzyń gro mieszkańców Próchnowa pracuje w Budzyniu i z tym koszmarem stykają się codziennie czy 
opisać można, że jest to droga powiatowa i żeby żale kierowali do Starostwa Powiatowego. 
- Barbara Kończak – tak się dziwnie złożyło, że w tym tygodniu zgłoszono do mnie tą sprawę. Chodzi o 
drogę Próchnowo – Zbyszewice – Dziewoklucz. Proszono, żeby zwrócić się do Radnych Powiatowych, 
mam zdjęcia nie wiedziałam, że tak to źle wygląda. Pomimo tego, że to nie mój okręg to zobowiązałam 
się, że to powiem.
- Mirosław Leśko – tak faktycznie droga jest w opłakanym stanie już od dawna. Jeszcze jest jeden 
problem, żeby ominąć ulice na której mieszkam jadą rondem prosto naszą drogą gminną ja już do 
zgłaszałem w ubiegłym roku, tam idzie bardzo duży tonaż kontenerów np.kawy do palarni w Sułaszewie i 
nie tylko mogą nam tą drogę popsuć tym bardziej, że jest to wąska droga, żeby się minąć muszą zjeżdżać 
na bok a ona ma 3 - 3,5 m. Szkoda, żeby tą naszą drogę zepsuć. Droga powiatowa faktycznie jest w stanie 
krytycznym nawet sobie nie wyobrażam jak to można naprawić mieszkam koło niej więc stan jest 
naprawdę bardzo kiepski.
- Barbara Kończak –chodzi o te dwa chodniczki przy urzędzie to jest Zarządu Dróg Wojewódzkich. Już 
byłam u Burmistrza w tej sprawie są naprawdę bardzo w złym stanie ludzie chodzą po nich można się 
zahaczyć, przewrócić po co czekać aż coś złego się stanie i ten wjazd tutaj do urzędu można by też 
czegoś tam nawieź. 
- Zastępca Burmistrza – tą drogą się nie da jechać. Tego nie da się ominąć. Nie ma możliwości ominięcia 
tych dziur. Podobno ta droga straciła nośność tak mówili mi pracownicy. Ta droga pęka i dlatego traci 
nośność. Tam jest potrzebna kompleksowa przebudowa. Ostatnio poszło pismo o drogę na Kowalewo bo 
będzie tam kanalizacja sanitarna budowana i poszła propozycja dofinansowania w celu położenia 
dywanika też na tej drodze z tego względu, że i tak będzie ona rozryta dlatego, że rura pójdzie w drodze, 
ciężko też dogadać się z niektórymi właścicielami nieruchomości. Takie prawo ludzi i nic nie zrobimy 
podobnie z chodnikiem kiedyś to była sztandarowa inwestycja dziś ten chodnik nie ma szans powstania 
bo ludzie są przeciwni także punkt widzenia zależy od punktu siedzenia. Ja to szanuje nie chcą Państwo 
to nie. Poszła propozycja do Powiatu, żeby wspólnie tą inwestycję zrobić, to jest raptem 800 m. 
Kierownik wydziału dróg jest również stąd więc ma pełną świadomość tego jak ta droga wygląda moim 
zdaniem jest ona w gorszej sytuacji niż ta na Sypniewo tam się po prostu nie da się jechać na Zbyszewice. 



Od ronda do ronda jest jakiś 1 km będzie trzeba tam podbudować ta drogę a to jest koszt około 2 mln. My 
każdą drogę chcemy opisać,żeby przy drodze stanęła tablica zarządca drogi jest Województwo 
Wielkopolskie, Powiat Chodzieski, Gmina Margonin wszelkie sprawy wnioski proszę kierować pod nr 
telefonu. Chodzi o to, żeby pokazać że my nie mamy na to żadnego wpływu. Co można zrobić ze 
Zbyszewicami pewnie zapewnić, wspólną realizację inwestycji. Ja mogę tylko zaproponować jakieś 
wspólne działanie. My też nie możemy każdej drogi przejmować. My wystosujemy pismo o realizację tej 
inwestycji znam pewnie odpowiedź jaka przyjdzie ale coś wymyślić tam trzeba. My możemy wprowadzić 
tam zmianę organizacji ruchu postawić znam i zmianę tonażu ale kto się będzie do tego stosował. 
Musimy też napisać, że nie dotyczy to dojazdu. A przy okazji znak się znalazł już jest?- Przewodniczący 
Rady – ale czy te małe tabliczki spełniają swoją rolę. Bo one stoją obok tych dużych i kierowcy zwracają 
uwagę na te duże tablice i nie widzą tych małych. 
- Zastępca Burmistrza – tam na rondzie w ogóle powinny być wymienione te znaki niektóre się połamały. 
Tam to miejsce jest dziwne tam już chyba 2 znaki się połamały. Jedyne miejsce gdzie się znaki łamią. 
Miałem wycenę na znaki na grubych rurach to kosztowały one 30 tys.
- Maria Miler - mieszkańcy ul. Szamocińskiej, która pewnie jak wielu mieszkańców gminy korzysta ze 
ścieżek rowerowych na terenie Gminy Margonin, ale też korzysta ze ścieżek na terenie Szamocina i miała 
okazję jechać ścieżką, która zbudowana była po byłych torach obiecałam, że zapytam bo wiem jakie jest 
stanowisko Pana Burmistrza na ten temat. Czy jest szansa, żeby od Młynar w stronę Szamocina po 
rozebranych torach była wybudowana ścieżka pieszo - rowerowa?
Drugie pytanie gdzie ja mogłabym zapoznać się planem gospodarki niskoemisyjnej dla świetlic czy jest 
on gdzieś na papieże? I prośba na ul. Szamocińskiej nie ma ani jednego kosza i prośba,żeby na środku 
albo na jednym lub drugim końcu był koszt tam jest to przejście na ścieżkę rowerową żeby maksymalnie 
jeden lub dwa kosze postawić.
- Zastępca Burmistrza – plan gospodarki niskoemisyjnej był już dawno robiony teraz była tylko 
aktualizacja. W tej chwili budowane będą ścieżki w tej chwili tam gdzie nie ma zabudowań, będą 
budowane już w technologi asfaltowej a nie z kostki. Przez las będzie asfalt, teraz ten odcinek, który 
rusza jak się kończy obecna ścieżka tam są zabudowania odcinek około 500 m. Ten jest jeszcze z kostki 
ale jak pójdzie ten ostatni odcinek przez las to on już będzie z asfaltu. Te ścieżki się połączą. Problemem 
jest przejście przez las Szamocin to robił po torach i był to jakby ich teren w naszym przypadku przez las 
to jest ich teren oni nie dadzą nam zgody na wybudowanie ścieżki dopiero będzie cała procedura 
wywyłaszczeniowa nie ZRID bo to droga wojewódzka. W Gołańczy jeszcze nie dociągnęli do granicy 
Gminy za Lipinami ten odcinek po torach to też było zgłoszone do Polskiego Ładu.
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu Pan mówi, że pojedziemy przez las a nie można dojechać do 
lasu a przed lasem po torach i wtedy torami do Szamocińskiej drogi, lepiej się chyba z rolnikiem dogadać 
i ten kawałek od niego wykupić a nie prosić się lasów Państwowych a tak my się od tej ścieżki oddalamy 
jadąc lasem do drogi do świniarni. Lepiej chyba jechać nad lasem do torów i torami prosto do 
Szamocińskiej.
- Zastępca Burmistrza – no tak ale komu ten przebieg miał by służyć, kto miał by jeździć po tej trasie. My 
drogi budowaliśmy przy ścieżkach wojewódzkich, powiatowych proszę zobaczyć kto korzysta w nocy 
czy po ciemku ze ścieżki z Margonina do Studziec. Nie dziwcie się,że ludzie jeżdżą asfaltem, ale tam jest 
niebezpiecznie jest ciemno. Turystycznie jest to fajne miejsce. Ludzie chcą w miarę szybko i bezpiecznie 
dostać się z punktu A do punktu B. W następnej kolejności będziemy budować ścieżki dla turystów. 
Pozostałe gminy nie mają tyle ścieżek rowerowych co my. Wszystkie miejscowości łączyliśmy z 
Margoninem przy drogach wojewódzkich one są. 
- Andrzej Zmudziński – czy jechał Pan ścieżką Gołaniecką to też nikt tam w nocy nie pojedzie, żadna 
kobieta w tych krzakach nie pojedzie bo z jednej strony zarośnięte i z drugiej. Z Margonina do Lipin jest 
bezpieczniej. Jeśli pan mówi ze to o to chodzi to przyznaje Panu rację. Tylko Lasy Państwowe nie dadzą 
nam wybudować kostki asfaltowej.
- Zastępca Burmistrza – chodzi o to, że procedura trwa bardzo długo bo jest to procedura wywłaszczenia 
sami z siebie się nie zgodzą, dlatego gmina ich wywłaszczy z tego terenu. 
Przewodniczący Rady – panie Burmistrzu nie do wszystkich miejscowości bo został nam jeszcze Bugaj. 
- Zastępca Burmistrza – no dobrze nie do wszystkich. Ale znowu jak patrze na sołectwo piękna sala, 
droga Próchnowo – Tereska, która też miliony pociągnie z Polskiego Ładu. Ta ścieżka powinna tam 
powstać. Tam znowu są sieci w pasie drogowym, byłoby tak jak z Lipinami, przebudowa tego będzie 
dużo więcej kosztować. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – wywołał Pan Andrzej tą ścieżkę rowerową Dziewoklucz – Budzyń tam lasy 



nie zostały wywłaszczone z tego co pamiętam jest to droga powiatowa, ale tam się składały na to lasy, 
gmina i powiat więc może na takiej zasadzie a nie poprzez wywałszczenie lasu.
- Zastępca Burmistrza – jeśli jest wywyłaszczenie to teren staje się naszym terenem i możemy sobie 
budować z czego chcemy a jak to będzie na ich terenie to nam nie wolno zrobić kostki cy asfaltu. 
- Jolanta Zmudzińska – pięknie, że budują się chodniki tylko ja bym prosiła o zadbanie o ławki, często 
spaceruje na Sypniewo i ławki wołają o to żeby je odświeżyć. 
- Barbara Kończak – bardzo ładnie, że są chodniki. Nie wiem czy Państwo radni udają czy naprawdę nie 
widzą jak wygląda teren przy Urzędzie Miasta i Gminy. Zadano mi wczoraj pytanie czy przy którymś 
urzędzie tak wygląda jak u nas. Ścieżki rowerowe oczywiście ale niech będzie też bezpiecznie przy 
urzędzie. Moim zdaniem tak nie powinno być. Pięknie jest na wsi na ścieżkach rowerowych a tu jest 
gorzej niż w PGR.
- Zastępca Burmistrza – projekt jest od kilku lat na ten parking, ale zrozumcie albo się buduje pałace albo 
się robi drogi i chodniki. Chodnik to jest racja i to jest WZDW. Do Polskiego ładu co my mieliśmy 
złożyć. Jest droga w Radwankach w Studzcach w Klotyldzinie drogi na wydmach dwie lub 3. Droga 
Próchnowo – Tereska, kolejne 2 odcinki w Dębincu w Lipinach droga do świetlicy, chodnik do szkoły, na 
osiedlu chodnik Żeromskiego w Żoniu droga prowadząca do Kościoła, droga za parkiem i wodociąg. I 
mamy z tego zrezygnować na rzecz budowy parkingu przy urzędzie. Za 6 lat przyjdzie nowa władza i 
może zbuduje projekt będzie gotowy. Jeszcze nas nie stać na to, żeby zbudować amfiteatr, szkoła w 
Lipinach wymaga rozbudowy , Nowe Miasto gdzie chodniki są wstanie w takim jaki są, Polna, 
Cmentarna. Możemy wystąpić do WZDW o naprawę chodnika. Są rzeczy do zrobienia na mieście dla 
ludzi. 
- Andrzej Zmudziński – Panie Burmistrzu ja powiem krótko, że takie drogi gminne jak my may to 
zazdroszczą nam wszyscy wkoło. Jeden z Burmistrzów powiedział, że jakby on robił drogi tak jak robi 
Margonin to on rocznie by zrobił 300 m drogi i nie mamy na co narzekać. Ludzie z zewnątrz mówią w 
Margoninie to się dzieje, a w Margoninie mówią tu się nic nie dzieje. 
- Zastępca Burmistrza – Państwo się nie zachłystujcie, zawsze znajdą się ludzie którym nic nie będzie 
odpowiadało. Ja przeczytałem strategię rozwoju od deski do deski i zastanawiam się czy Państwo ją 
przeczytali jest tyle nie spójności i przekłamań. Wiedzieliście, że mamy zespoły folklorystyczne jest 
mnóstwo takich rzeczy. Zwróćcie uwagę na potrzeby mieszkańców które są mocno artykułowane z 
częścią się na pewno zgadzacie. Dostęp do opieki medycznej to jest dramat tego tu nie ma tej bezpłatnej. 
Stan dróg 3 miejsce od końca. Infrastruktura sportowa jak słabo wygląda poza Lipińcem wszędzie mamy 
boiska. Ludzie zupełnie inaczej oceniają niż my. Poziom postrzegania jest zupełnie inny. 
11. Zamknięcie posiedzenia.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie zdalnej XXXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 24 marca 2022 roku o 
godzinie 17.35
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